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1. A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara 2014-évi általános 

működése. 

2014. március 12 – 2015. március 11. között a kamara a számára meghatározott törvényes 

keretek között az alapszabályban foglaltaknak megfelelően működött. A vezető tisztségviselők 

folyamatosan végezték feladataikat, az elnökség és a bizottságok az előírásoknak megfelelően 

üléseztek, és döntöttek az aktuális ügyekben. A kamara működésének pénzügyi feltételei az eddigi 

évek gyakorlatának megfelelően korlátozott költségvetési keretek között takarékos gazdálkodás 

mellett biztosítottak voltak. 

A kamara 2013. április 17-i küldöttközgyűlésén megválasztott új vezetésének összetételében 

változás történt. Kárpátiné dr. Győrffy Katalin főtitkár a 2014. március 12-i küldöttközgyűlésen 

lemondott e tisztségéről. A küldöttek helyére Dr. Aponyi Lajost választották a kamara főtitkárává. 

Dr. Aponyi Lajos helyett a Növény- és Környezetbiztonsági Bizottság elnöki tisztségére a 

küldöttközgyűlés Zsigó Györgyöt választotta. Kárpátiné dr. Győrffy Katalin 2014. március 12-től 

elnöki megbízottként a kamara parlagfű elleni fellépésben végzett tevékenységét szervezi, valamint 

a jogszabály jegyzék előkészítésén dolgozik. 

 Az elnökség 2014. március 12 és 2015. március 11. között 8 alkalommal ülésezett. 2014. 

május 29-30-án Hódmezővásárhelyen kihelyezett elnökségi ülést tartottunk a kamara Csongrád 

Megyei Területi Szervezetének vendégeként. 2014. július 31-én rendkívüli küldött közgyűlést 

tartottunk. 

 A bizottságok az alapszabályban rögzített, valamint a részükre meghatározott feladatoknak 

megfelelően dolgoztak, több alkalommal üléseztek. A Felügyelő Bizottság őrködött a kamara 

törvényes szervezeti és pénzügyi működése fölött. Ellenőrzési tervet dolgozott ki az országos és 

megyei szervezetek törvényességi ellenőrzését megelőző belső ellenőrzések elvégzésére. Az 

Oktatási- és Továbbképzési Bizottság 2014-ben is fontos feladatának tartotta és koordinálta a 80 

órás növényvédelmi alapképzés, valamint a kötelező növényvédelmi továbbképzések bonyolítását. 

Közreműködött az integrált növény- és talajvédelmi képzések előkészítésével kapcsolatos 

feladatokban, valamint azok bonyolításának segítésében. Aktívan részt vett a 9. Növényorvosi Nap 
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előkészítésében és megszervezésében, valamint előkészítette a kamarai kitüntetések odaítélését. A 

Növény- és Környezetbiztonsági Bizottság kiemelt feladataként kezelte az országos növényvédelmi 

előrejelzési tevékenység szervezését, a méhek védelmével kapcsolatos feladatokat, a növényvédő 

gépek kötelező műszaki felülvizsgálatának ügyét, valamint a kis kultúrák növényvédelmének 

segítését, növényvédő szer eseti (szükséghelyzeti) engedélyek kiadatását, engedélyokirat 

kiterjesztéseket. Az Etikai- és Fegyelmi Bizottság figyelmének középpontjában mindenekelőtt a 

kamarai tagok  szakmai tevékenységének Etikai Kódex szerinti végzése, ennek felügyelete volt. E 

mellett a bizottság észrevételeket tett, illetve határozat hozatalokról tett jelzést a kamara egyéb 

jellegű működésével kapcsolatosan is, amelyek vitákat is eredményeztek. 

 A kamara központi irodájában folyamatosan történt az adminisztrációs feladatok végzése, az 

országos nyilvántartások vezetése, a testületi ülések előkészítése és lebonyolításának biztosítása, a 

jegyzőkönyvek elkészítése, a kamara pénzügyi és számviteli teendőinek intézése, kapcsolattartás a 

megyei szervezetekkel és egyéb partnerekkel. 

 

2. Növényvédelmi előrejelzés szervezése és végzése a Nemzeti Agrárgazdasági Kamarával 

közösen. 

Az integrált növényvédelem nélkülözhetetlen eleme a növényvédelmi előrejelzés. 

Elengedhetetlen egy országos, egységes, a tájegységi és termesztett kultúrákhoz igazodó 

növényvédelmi előrejelzési rendszer kiépítése és működtetése Magyarországon. A növényvédelmi 

előrejelzési feladatok végzését a jogszabályok a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi 

Kamara, valamint a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara hatáskörébe utalták.  

2013. tárgyalásokat kezdeményeztünk a Nemzeti Agrárgazdasági Kamarával az előrejelzési 

rendszer mielőbbi közös létrehozása ügyében. Javaslatot tettünk egy olyan országos előrejelzési 

rendszer létrehozására, amelybe mindkét kamara a rendelkezésére álló erőforrásait viszi be, és 

végeredménye egy a magyar gazdák növényvédelmi tevékenységét segítő rendszer megalapozása, 

amelynek végeredménye a precíz, pontos, szakszerű, integrált szemléletű növényvédő szer 

felhasználás, ennek következtében biztonságos élelmiszer. A mi kamaránk erőforrása a 

növényvédelmi szaktudás tőke, amivel csak mi rendelkezünk.  

Kujáni Lászlóné alelnök asszony, Dr. Aponyi Lajos főtitkár úr és Lovas Melinda előrejelzési 

szakmai koordinátor szervezésével felállítottuk azt a 80 fős előrejelző csapatot (megyénként 4 fő), 

akik az előrejelzési tevékenységet végezték. A munka 2014. április 1-től megkezdődött. A 

feromoncsapdák költségét a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara fedezte. Megkötöttük a NAK-al az 

előrejelzési tevékenységünk végzésére vonatkozó szerződést, amely a munka végzése mellett 

meghatározta a teljesítés feltételeit és a díjazást. Teljes értékű teljesítés esetén előrejelzőnként 

400 000 Ft- bruttó összeg volt a díjazás mértéke, összesen 32 000 000 Ft-. Az előrejelzési adatok a 

kezdeti időszakban a kamaránk által e célra korábban létrehozott honlapra kerültek feltöltésre. 2014. 

nyarára létrehozta a NAK az a saját előrejelzési honlapját. Augusztusban és szeptember elején 

előrejelzőink részt vettek a NAK által szervezett oktatáson az új előrejelzési elektronikus felület 

kezeléséről, majd ezt követően az adatok már az új honlapra kerültek fel. Mivel a NAK-al kötött 

szerződésben a teljesítés április 1-től október 31-ig heti teljesítést vár el, ezért az őszi időszakban 

október 31-ig előrejelzőinknek minden héten legalább egy bejegyzést kellett tenniük abban az 

esetben is, ha már a tényleges előrejelzési időszakuk befejeződött, ami szakmailag nem volt 

indokoltnak nevezhető. Erre azért volt szükség, hogy a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara e témára 

meglehetősen szűk látókörrel bíró gazdasági részlege a teljesítésünket a szerződéshez ragaszkodva 

(minden héten legalább 1 bejegyzés a szerződési időszak végéig) így tudta teljesítettnek elfogadni. 
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A jövőre vonatkozóan a teljesítési időszakon változtatni fogunk, minden egyes előrejelzőnknél 

növényenként lebontva a tényleges biológiailag indokolt időszakhoz kötjük, és az együttműködési 

szerződés mellékletében így fogjuk szerepeltetni. Ennek szakmai indokoltságát mára a NAK 

előrejelzési vezetői is megértették és elfogadták. 

A 2014. évi előrejelzésünk volt az első olyan teljes év, amelyben a NAK-al együttműködve 

működött a növényvédelmi előrejelző hálózatunk. A rendszert sok dicséret és sok kritika is illette. 

Ezzel kapcsolatban le kell szögezni, hogy ezt az első évet egy kísérleti évnek kell tekintenünk, ahol 

már mindenki dolgozott, szolgáltatta az előrejelzési információkat, de még nem volt teljes értékű a 

működtetést biztosító rendszer. Nem egyszerű feladat egy ilyen rendszer kidolgozása és 

működtetése. Több esetben késésben kerültek fel az előrejelzési adatok az elektronikus felületre. 

Ennek egyrészt oka volt a végleges előrejelzési honlap késése, másrészt az előrejelzőink sem 

minden esetben voltak megfelelően tisztában azzal, hogy mit hogyan kell csinálniuk. Az előzetes 

várakozással ellentétben eddig nem sikerült megfelelő számú meteorológiai műszert sem bevonni 

az előrejelzési rendszerbe, ami hiányzott a teljesebb értékű munkához. Voltak, akik azt mondták, 

hogy a 2014. évi munka nem volt igazán előrejelzés, hanem adat regisztrálás csupán. Ebben némi 

igazság van a tekintetben, hogy a honlap elkészítésével kapcsolatos késés néha nehezítette az 

időbeni adatfeltöltést, valamint néhány előrejelzőnk részéről történt mulasztás, ami miatt ezen 

részletek tényleg nem nevezhetők előrejelzésnek. Ennek ellenére az egész évi munka összességében 

igenis értékes előrejelzés volt. A rendszer kezdeti hiányosságai fejlődtek, javultak. A nem 

megfelelően teljesítő előrejelzőinkkel sokat egyeztettünk a javítás céljából. Voltak, akik megértették 

a kritikákat, és kijavították azokat, és voltak olyanok is, akiket lecseréltünk. A 2014. évi előrejelzési 

tevékenység legnagyobb eredménye, hogy összeállt az a csapat, aki végzi a munkát, az év során 

folyamatosan javítva a rendszert az év második felére megszületett a végleges és jól használható 

elektronikus felület, és év végére az is minden előrejelzőnk számára bizonyossá vált, hogy 

munkájuk eredménye megfelelően térítésre került, és a NAK a szerződésünk szerint a tejesítéssel 

arányosan kifizette az előrejelzési díjazást. A 2014. évi előrejelzési tevékenység nagyon sok olyan 

tapasztalatot produkált, amelyet a következő évi munkánál hasznosítani tudunk, ezzel javítva, 

továbbfejlesztve a tevékenységet, ami által bizonyosan magasabb színvonalú előrejelzési 

szolgáltatást tudnak tagjaink végezni. 

Az előbbiek szellemében indítottuk a 2015. évi előkészületeket. Januárban és februárban 3-4 

megyére kiterjedő csoportosítással az ország 6 pontján tanácskozásokat szerveztünk, ahol minden 

előrejelzővel találkoztunk, személyesen beszéltük meg a tavalyi tapasztalatokat és az idei 

feladatokat. Pontosítottuk az idei előrejelzés menetét, a kultúrákat, a tényleges teljesítési 

időszakokat, valamint minden egyéb felmerülő kérdést. Dolgozunk a NAK illetékeseivel az idei 

évre vonatkozó szerződés véglegesítésén. Megrendeltük a feromon csapdákat. Dolgozunk azon, 

hogy lényegesen több meteorológiai műszert vonhassunk be a rendszerbe, valamint fénycsapdák 

üzemeltetésén is. Reményeink szerint április 1-én (néhány esetben korábban) gördülékenyen 

beindul az idei munka, és kamaránk a NAK-al együttműködve 2015-ben magasabb szakmai 

színvonalú előrejelzési munkát és szolgáltatást tud teljesíteni az egyre inkább integrált 

szemléletűnek mondható magyar mezőgazdaság hasznára. 

. Ezúton mondunk köszönetet mindenkinek, aki a 2014-évi előrejelzési munkában részt 

vállalt, és a továbbiakban is számítunk értékes munkájukra.  

2014-ben folytatódott a házi kertek és közterületek növényvédelmi előrejelzése Zsigó 

György Budapest-Fővárosi Területi Szervezetünk elnökének szervezésében, akinek aktív 

munkájáért szintén köszönetet mondunk. 
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Végezetül nem adjuk fel azon véleményünket és várakozásunkat, hogy a növényvédelmi 

előrejelzésben a NAK-al történő együttműködésen túlmenően hosszabb távon a biztonságosan 

fenntartható rendszer kialakításához indokolt lenne szélesebb alapokon nyugvó, több 

közreműködővel bíró rendszer kialakítása, amelyben a két kamara mellett a növényvédelmi hatóság 

és a szakminisztérium közreműködésére (állami költségvetési forrásokra) is nagy szükség lenne. 

 

3. A permetező gépek kötelező műszaki felülvizsgálatával kapcsolatos kamarai 

törekvéseink. 

A 2009/128/EK irányelv III. fejezetének 8. cikkében megfogalmazott határidő (miszerint: 

„A tagállamok 2016. december 14-ig biztosítják, hogy a peszticid kijuttatásához használt 

berendezések vizsgálata legalább egyszer megtörtént.” ) immár nagyon közel, ennek ellenére 

érdemi lépés Magyarországon még nem történt e feladat megoldásának érdekében, noha a 

vonatkozó hazai jogszabályok (2008. évi 46. tv., 43/2010. FVM rendelet) is rendelkeznek erről. 

A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara az első és egyetlen olyan 

szervezet, amely konkrét lépéseket tett az ügyben, és konkrét koncepcióval rendelkezik e 

tevékenységről. Kamaránk Fejér Megyei Szervezete Bakonyi István vezetésével 2 éve üzemelteti 

első, kísérleti mobil állomását, amely önkéntes jelentkezők megrendeléseivel üzemszerűen 

működik. Számos vizsgálaton túl jelentős tapasztalati és gyakorlati háttérrel rendelkeznek, amely 

megalapozta a Kamara állomása minőségbiztosítási szabályzatrendszerének kialakítását. Ez képes 

biztosítani a minden időben pontos, megfelelő minőségű és precíz munka elvégzését, amely hasznos 

mind a magyar növényvédelem, mind pedig a teljes magyar társadalom számára. 

A magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara célja, hogy e rendszert 

hivatalosan kamaránk üzemeltethesse. Ehhez olyan jogszabályi változások szükségesek, amelyek e 

feladatot kamaránkhoz rendelik. 2014-ben több szakmai fórumon felvetettük a kérdést, illetve 

tárgyalásokat kezdeményeztünk olyan politikusokkal és szakmai irányítókkal, akik kompetenciája 

és befolyása elősegítheti törekvéseink megvalósulását. Április 23-án Siófokon az FVM 

Növényvédelmi Bizottságának ülésén téma volt a kamara kezdeményezése. Az FM 

főosztályvezető-helyettesével Szalkai Gáborral, valamint a NÉBIH elnök-helyettesével Jordán 

Lászlóval több alkalommal egyeztettünk a kérdésben. Tárgyaltunk Jakab István parlamenti alelnök, 

MAGOSZ elnökkel, valamint Győrffy Balázs NAK elnökkel is a kérdésről, akik támogatásukról 

biztosítottak. Úgy tűnik döntő fordulatot a kérdésben L. Simon Lászlóval a Miniszterelnökség 

parlamenti államtitkárával, miniszter helyettessel folytatott tárgyalásaink hoztak, aki felkarolta 

ügyünket. Kutasiné Sárvári Erika az NMNK Fejér Megyei Szervezetének elnök asszonya 

szervezésének eredményeként valósult meg 2014. november 27-én L. Simon László államtitkár 

parlamenti irodájában az a szakmai tanácskozás, ahol többek között Simon Attila FM államtitkár, 

Dr. Bognár Lajos FM államtitkár helyettes, L. Simon László államtitkár, Győrffy Balázs NAK 

elnök jelenlétében prezentáltuk a témával kapcsolatos elképzeléseinket és javaslatainkat.  

Ennek eredményeként jelenleg ott tartunk, hogy várhatóan a kamaránkat létesítő törvény 

módosításával törvény általi feladataink közé emelik be a permetező gépek kötelező 

felülvizsgálatának végzését, majd ezt követően a növényvédelmi rendelet is várhatóan ennek 

szellemében módosul. Amennyiben a jogszabályi változások megtörténnek, kamaránk egy nagyon 

komoly állami feladat végzésének lehetőségét kapja meg, amely nagyon komoly szakmai kihívás, 

és egyben lehetőség is számunkra. A feladatra készülnünk kell. 2014 szeptemberében elindítottuk a 

fejér megyei szervezetünk által működtetett felülvizsgáló állomás hivatalos akkreditációját, amely 

jelenlegi információink szerint a célegyenesben van. Az akkreditálás 500 000 Ft-os költségét 
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kamaránk központi költségvetéséből biztosítjuk. Az első állomásunk akkreditálása és működésének 

hivatalos megkezdése után el kell kezdenünk további felülvizsgáló állomások kialakítását, amelyre 

vonatkozóan több megyéből konkrét érdeklődések vannak. 

 

4. Kamaránk csatlakozása a MANOK-Növényorvos Kft-hez. 

2014. decemberében hivatalosan megalakult, és 2015. januárban a cégbíróság bejegyezte a 

MANOK-Növényorvos Kft.-t, amelyhez a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara 

a 2014. szeptember 24-i nagyelnökségi ülésének döntése, majd a 2014. december 10-i 

nagyelnökségi ülésének megerősítése után 1 000 000 Ft-al 1/3-os tulajdonrésszel csatlakozott. A 

cég ügyvezetője Bakonyi István. A cég alapító tagjai kizárólag kamarai tag növényorvos 

magánszemélyek, a kamara Hajdú-Bihar Megyei területi Szervezete, valamint az országos 

szervezet. Az országos szervezetet a cég közgyűlésében az elnökség döntése értelmében Velkey 

Károly elnökségi tag képviseli. 

A MANOK-Növényorvos Kft. önálló cég, nem a kamara gazdasági társasága. A Kamara 

1/3-os tulajdonrésszel döntő súllyal bír a cég működésében. A Kft. működési struktúráját, a 

szavazati arányokat úgy alakítják ki, hogy a kamarának 1/3-os tulajdonrészével képviselője 

szavazata által vétójoga lesz bármilyen kérdés eldöntésében, vagyis a cég ügyeiben olyan döntés, 

ami ellentétes a kamara érdekeivel nem születhet. A Kft. minden olyan jogosultsággal rendelkezik, 

ami a Magyarországon bejegyzett gazdasági társaságokat megilleti, de semmi olyan jogosultsággal 

nem, ami a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara jogköre. Egyes kamarai 

feladatok végzésében történő közreműködése a kamarával megkötött együttműködési szerződés 

szerint történhet. 

A Kft. létrehozására vonatkozó első kezdeményezés Bakonyi Istvántól hangzott el a 2013. 

március 12-i küldött közgyűlés különfélék napirendi pontjában. Elhangzott a javaslat egy Kft. 

létrehozására, amelyről akkor semmilyen döntés nem született. Ugyanakkor egyetértés volt abban, 

hogy hasznos elképzelésről van szó, és át kell gondolni a kérdés. Több fordulós szakmai és jogi 

egyeztetés után a kamara vezetése úgy döntött, hogy önállóan kamaránk nem hoz létre Kft.-t, 

ugyanakkor támogatunk egy kamarai tagok által létrehozandó Kft.-t, és a kamara csatlakozik hozzá. 

Az ezzel kapcsolatos döntéseket a kamara elnöksége a nagyelnökség javaslata után demokratikus és 

szinte teljesen egyhangú döntésével az alapszabályból ráruházott jogkörénél fogva hozta meg. A 

döntés törvényességét a Felügyelő Bizottság értékelte és teljesen szabályosnak találta. 

A MANOK-Növényorvos Kft. céljaiul tűzte ki többek között oktatási feladatok szervezését 

és bonyolítását, szakmai rendezvények szervezését és bonyolítását, szakmai könyvek, kamarai 

kiadványok szerkesztését, kiadását, de mindenek előtt a permetező gépek műszaki feladatával 

kapcsolatos tevékenységben való közreműködést, amellyel a kamara egy ilyen háttér szervezet 

nélkül önállóan nagyon nehezen tudna megbirkózni megfelelő infrastrukturális, személyi és egyéb 

háttér hiányában. 

 

5. A növényorvosi vény használatának szabályozásával kapcsolatos kamarai lépések. 

A növényvédő szerek szakszerű és jogszabály szerinti felhasználása alapvető fontosságú, az 

élelmiszerbiztonság sarokköve. Ez fokozottan igaz a növényvédő szerek forgalmazására és 

vásárlására is. A növényorvosi vény garancia arra, hogy csak az arra jogosultak használhassák fel a 

növényvédő szereket a szükséges szaktudással, megfelelő szakirányítás mellett. 

Kamaránk 2014-ben is több esetben tárgyalt a növényorvosi vénnyel kapcsolatos 

kérdésekről. A jogszabályok sajnos nem minden esetben egyértelműek a vény használat 
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szabályozásával kapcsolatban. A 2014. március 12-i küldött közgyűlésen eseti bizottságot hoztunk 

létre a növényorvosi vény használat szabályozásának átgondolására, a vény használattal kapcsolatos 

jogszabályi módosítások megfogalmazására, illetve növényorvosi vény használati szabályzat 

tervezet előkészítésére. A Vény Bizottság Nagy János elnök úr vezetésével 2014. tavasza folyamán  

összegyűjtötte a megyei véleményeket, több alkalommal ülésezett, és tervezetet állított össze a vény 

használat szabályaira vonatkozóan a hódmezővásárhelyi kihelyezett elnökségi ülés számára. 2014. 

május 29-én a nagyelnökség Hódmezővásárhelyen kimerítően áttárgyalta a vény használat 

szabályozásával kapcsolatos előterjesztést, és nagy többséggel megfogalmazta álláspontját. A 

hódmezővásárhelyi döntés volt kamaránk vény szabályozással kapcsolatos jogszabály módosítási 

javaslatainak alapja. A döntések kellő részletességgel, mindenre kiterjedően igyekeztek a vény 

használatát egyszerűbbé, teljesíthetőbbé, ugyanakkor a visszaélések miatt szigorúbbá is tenni.  

Az egyik legfontosabb döntés volt, hogy a vény felírás lehetőségét legalább egy 

tenyészidőszakra szóló szerződéshez kell kötni. Másik fontos téma a vényt felíró növényorvos 

felelősségének kérdésé volt. Arra a döntésre jutottunk, és kamaránk azt képviseli minden fórumon, 

hogy a vényt felíró felelőssége nem lehet mindenre kiterjedő. A rajta kívülálló okok miatt 

bekövetkező, a szakirányítását hanyagságból vagy tudatosan nem betartó felhasználó által okozott 

ebből eredő jogszabály sértésekért, károkozásokért a felhasználó tartozzon felelősséggel.  

A hódmezővásárhelyi nagyelnökségi ülésen hozott döntéseinket, 2014. június 5-én a megyei 

NTI igazgatók értekezletén is megtárgyaltuk abból a célból, hogy a hatóság támogatását is 

megnyerjük javaslatainkhoz. 3 pont kivételével az igazgatói értekezlet is támogatta javaslatainkat. 

2013-ban a vas megyei szervezetünk kezdeményezésére ismét napirendre került az 

elektronikus növényorvosi vény bevezetése. Az elnökség a kezdeményezést elfogadta, úgy, hogy a 

papír alapú növényorvosi vény megmaradása mellett alternatívaként lehetőség legyen elektronikus 

vény használatára is. Erre vonatkozóan jogszabály módosítási javaslatot is tettünk. 2014-ben több 

javaslat is érkezett az elektronikus növényorvosi vény rendszerre, de ezeket nem tudtuk támogatni. 

Egyeztetéseket kezdtünk a kamaránk honlapját üzemeltető céggel az e-vény rendszer 

kidolgozásáról, jelenleg is tárgyalásban vagyunk velük, és úgy tűnik e megoldás lesz a cél 

elérésének a járható útja. 

 

6.  Növényorvos, növényvédő szakmérnök  képzés, növényvédelmi képzések, integrált gazda 

képzés, kötelező továbbképzések szervezése. 

A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara növényorvos képzéssel kapcsolatos 

koncepciójának érvényre juttatása ügyében az elmúlt év folyamán számos alkalommal egyeztettem 

az egyetemek, a minisztérium, valamint a szakma egyéb képviselőivel. Továbbra is a legégetőbb 

kérdés a levelező növényorvos képzés befejezésének elérése, amely a növényorvosi szakma 

presztízsét alapvetően rombolja. A 2008. évi XLVI. törvény az élelmiszerláncról és annak hatósági 

felügyeletéről törvénybe iktatta a növényorvos kifejezést. Ez növeli a szakma elismertségét, a 

humán és állatorvos rangjára emeli a növényorvost. E megbecsülés és a feladattal járó felelősség a 

legmagasabb szinten képzett, kiváló szakembereket követel meg (a szakma magyarországi 

hagyományaihoz híven). Ennek érdekében nagy figyelmet kell fordítani a felsőfokú növényvédelmi 

szakemberek egyetemi képzési rendszerére. A kiváló szaktudásnak kulcsszerepe van az 

élelmiszerbiztonságban , amely csak minőségi növényorvos képzéssel valósítható meg. Ezzel éppen 

szemben megy a levelező tagozaton történő növényorvos képzés.  

2014. őszén egy másik magyar egyetem is levelező növényorvos képzést hirdetett meg. 

Megtörténtek a jelentkezések, a felvételek, de az utolsó sikerült őket meggyőzni arról, hogy nagyon 
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rosszat tesznek vele a szakma iránt, ezt belátták, és végül is mégsem indították el e képzést anyagi 

haszontól történő elesést is bevállalva. Ugyanakkor nagyon határozottan elvárják, hogy érjük el a 

jelenleg is folyó levelező képzés befejezését. Folyamatosan dolgozunk az ügyön. 

Kamaránk álláspontja a felsőfokú növényvédő szakember – növényorvos képzés jövőbeni 

rendszerével kapcsolatban:  

- Támogatja az osztatlan rendszerű 5 és fél éves nappali tagozatos növényorvos képzés 

bevezetését. Ezzel párhuzamosan kifutó rendszerben meg kell őrizni a jelenlegi osztott 

képzést is (BSc, MSc).  

- Szükségesnek tartja a posztgraduális, MSc vagy agrármérnöki diplomára épülő szakmérnök 

képzés megőrzését a  jogszabályban meghatározott bemeneti követelményekkel valamint 

kötelező óraszámmal. A képzés jogszabályi hátterének áttekintése és módosítása szükséges. 

- A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara felvállalja az egyetemek közös 

álláspontjának képviseletét, és egyeztetést a további lépésekről az FM illetékeseivel. 

E szempontok szerint tettük meg a növényvédelmi oktatásokkal kapcsolatos jogszabály 

módosítási javaslatainkat. 

Szükséges mielőbb rendezni az alapszintű növényvédelmi képzés (80 órás), valamint a kötelező 

növényvédelmi továbbképzések helyzetét. A volt OKJ-s képzés, a 320 órás növényvédő- és 

méregraktár kezelő tanfolyam megszűnt. A 80 órás növényvédelmi alapképzés fenntartása és 

megerősítése szükséges. Arra törekszünk, hogy az FM jogszabályban utalja 80 órás növényvédelmi 

alapképzés, valamint a növényvédelmi továbbképzések szervezését a Magyar Növényvédő Mérnöki 

és Növényorvosi Kamara hatáskörébe, jogszabály módosítási javaslatainkat e szerint tettük meg.  

Megkezdődtek a 80 órás integrált növény- és talajvédelmi képzések, amelyen a gazdák 

megszerezhetik azt a tanúsítványt, amely jogosultságod ad számukra az integrált gazdálkodáshoz 

történő csatlakozásra. A képzések bonyolítására együttműködést alakítottunk ki a NAK képző 

szervével a Bács Agrárház Kft.-vel, akik több megyei szervezettel együttműködve szervezték e 

képzéseket. E képzés „szépséghibája”, hogy még mindig nem jelent meg az integrált gazdálkodásról 

szóló rendelet, ami egyértelművé teszi, hogy milyen feltételekkel lehet valaki integrált gazda. Addig 

a gazdák sok esetben vonakodnak képzésekre beiratkozni, annak ellenére, hogy jelenleg lényegében 

térítés mentesen szerezhetik meg a tanúsítványt (visszaigényelhető a képzés összege). 

 

7. Növényvédelmi jogszabályok változása, kamaránk közreműködése a jogszabályok 

előkészítésében, az integrált gazdálkodás bevezetésről szóló jogszabály. 

Folyamatban van a növényvédelmi tevékenységet szabályozó 43/2010. rendelet módosításának 

előkészítése. Kamaránk rendelet módosítási javaslatait 2014. júniusában megküldtük a 

jogszabályalkotóknak. Egy alkalommal meghívtak minket a Jogi Bizottság ülésére, de további 

meghívást az év folyamán nem kaptunk tőlük, pedig szívesen részt vettünk volna többször e munka 

közvetlen segítésében is. Ezt több alkalommal szóvá is tettem az illetékeseknek, de mindig kitérő 

választ kaptam. A jogszabály átfogó módosításának előkészítése információink szerint nagyon 

lassan halad. Bizonytalan, hogy mikor készül el a módosítás vagy egy teljesen új jogszabály. 

Kamaránk jogszabály módosítási javaslatait megküldtük a minden megyei szervezetnek is. 

Javaslataink a növényorvosi vény szabályozásával, a munkautalvánnyal, a növényvédelmi 

képzésekkel, az integrált növényvédelem bevezetésének kérdéseivel, a permetező gépek kötelező 

műszaki felülvizsgálatával kapcsolatban, a növényvédő szer raktárral, és további egyéb részletekkel 

összefüggésben fogalmaztuk meg. 
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A permetező gépek kötelező műszaki felülvizsgálatával kapcsolatban várhatóan törvényi 

változás is lesz. Információink szerint a kamaránkat létesítő törvény módosításával a kamara 

feladatai közé teszik be e kérdést. Ez egy nagyon erős törvényi felhatalmazás lenne kamaránk 

részére e komoly feladat végzésére. 

2014. decemberében küldtük el javaslatainkat az integrált gazdálkodásról szóló FM rendelet 

tervezettel kapcsolatban, amely meghatározza az integrált gazdálkodás kereteit. Rendelkezik arról, 

milyen képzés szükséges az integrált gazdáknak, illetve az integrált szakirányítóknak. Javasoltuk, 

hogy a gazdának kötelező legyen integrált növényvédelmi szakirányítóval szerződéses viszonyban 

állnia az integrált növényvédelmi tevékenységére vonatkozóan. Módosító javaslatokat tettünk arra 

vonatkozóan, hogy milyen alapvégzettségű szakemberek lehetnek integrált növényvédelmi, illetve 

integrált talajvédelmi szakirányítók.  

 

8 .A kis kultúrák növényvédelmében tett kamarai lépések értékelése. 

A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara fontos feladatának érzi a kis 

kultúrák növényvédelmének segítését. A Növény- és Környezetbiztonsági Bizottság állandó 

feladata e téma segítése. A bizottság a megyék javaslatára és információi alapján elkezdte  

feltérképezni azon kis kultúrák körét, amelyekre növényvédelmi technológiát dolgoz ki. 

A kamara vezetése a NÉBIH NTAI Engedélyezési Osztályának munkatársaival több 

alkalommal egyeztetet, és javaslatokat tett eseti (szükséghelyzeti) engedélyek kiadására vagy 

engedélyokirat kiterjesztésre.  

Ugyancsak közreműködtünk a Redentin szükséghelyzeti engedélyének 

meghosszabbításában, amely a mezei pocok elleni védekezésben nélkülözhetetlen. 

 

9.  A parlagfű elleni kampányban való részvétel. 

Kárpátiné dr. Győrffy Katalin elnöki megbízott koordinálásával kamaránk 2014-ben is részt 

vett a parlagfű elleni fellépéssel összefüggő programokban. A kamara területi szervezeteinél 2014-

ben is folytatódtak a parlagfű oktatások. Az ország számos településén a tanfolyamok résztvevői 

megismerhették a parlagfű biológiáját, valamint az ellene történő hatékony védekezés lehetőségeit, 

amiről tanúsítványt kaptak. 

2014. decemberében újjáalakult az Allergia Parlagfű Kerekasztal. A Parlament Fenntartható 

Fejlődés Bizottsága döntött e kérdésről. A bizottság 2014. október 13-i ülésén a Kerekasztal 

összetételére vonatkozó javaslat ismertetésénél meglepetéssel tapasztaltam, hogy kamaránkat 

kihagyták a listából. Ezt azonnal jeleztem, amit el is fogadtak, így kamaránk is megkapta helyét a 

Kerekasztal munkájában. Az Allergia Parlagfű Kerekasztal 2014. december 16-i alakuló ülésén 

elfogadták Kárpátiné dr. Győrffy Katalin azon javaslatát, hogy kamaránk 2 fővel vehessen részt a 

Kerekasztal munkájában. 

2014. decemberében a Földművelésügyi Minisztérium egy korábbi évekből visszamaradt 

642 millió forintos összeget átcsoportosított a parlagfű elleni fellépés segítésére. Pályázatot írtak ki 

civil szervezetek részére ezen összeg terhére. Tárgyalást kezdeményeztem Dr. Nagy István FM 

államtitkárral a kérdésben. 2015. január 8-án fogadott az államtitkár, akinek jeleztem és 

felajánlottam kamaránk együttműködését a parlagfű elleni kampányban. Az államtitkár kérésére 

részletes akciótervet dolgoztunk ki, amelyben tevékenyen részt tudunk vállalni, amennyiben az FM 

biztosítja az ehhez szükséges pénzügyi forrásokat. 
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10.  IX. Növényorvosi Nap a Corvinus Egyetemen. 

2014. november 12-én rendeztük meg a IX. Növényorvosi Napot a Budapesti Corvinus 

Egyetem Kertészettudományi Karának Dísztermében. Az rendezvényen mintegy 500 növényorvos 

kolléga vett részt.  

A növényorvosi napon részt vett Győrffy Balázs, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 

elnöke, aki köszöntette a résztvevőket. Elmondta, hogy a NAK kiemelt stratégiai partnerként 

tekint a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamarára. Győrffy Balázs kiemelte, hogy 

a NAK eddigi működésének fontos mérföldköve a két kamara hatékony és eredményes 

együttműködésének köszönhetően létrejött országos növényvédelmi előrejelző rendszer, amely 

jelentősen segíti majd a gazdálkodók munkáját, és ő személyes presztízs kérdésnek tekinti e 

tevékenységet. Győrffy Balázs utalt arra is, hogy a két kamara közötti együttműködés más 

feladatokra is kiterjed. A NAK az NMNK bevonásával minden olyan szakmai egyeztető fórumon 

részt vesz, ahol a hazai szabályalkotási folyamat zajlik. 

A szakminisztérium képviseletében Dr. Oravecz Márton, a Nemzeti Élelmiszerlánc 

Biztonsági Hivatal elnöke köszöntötte a Növényorvosi Napon megjelenteket. Kiemelte, hogy a 

növényvédő mérnöki és növényorvosi szakma nélkülözhetetlen láncszeme annak a termőföldtől az 

asztalig tartó folyamatnak, amelyet ma az élelmiszerlánc-biztonság integrált célrendszere kapcsol 

össze. Felhívta a figyelmet a növényvédelem és az élelmiszerbiztonság kapcsolatára, valamint a 

növényvédelmi szakirányítás fontosságára. Mindannyiunk közös érdeke, hogy fenntartható 

gazdálkodás mellett mindenkor kiváló minőségű és biztonságos magyar élelmiszer kerüljön a 

családok asztalára. Kiemelte, hogy a mintegy hat évtizedes növény- és talajvédelmi szakigazgatási 

szervezet tapasztalataira alapozva a magyar növényvédelem és növényegészségügy készen áll a 

jelen kihívásaira.  

2014-ben a növényorvosi napon meglepetésszerűen jelent meg Font Sándor az 

Országgyűlés Mezőgazdasági Bizottságának elnöke, aki szintén köszöntötte a megjelenteket, 

kiemelve a szaktanácsadás és az előrejelzésre alapozott növényvédelem fontosságát az 

agráriumban, és felajánlva együttműködési készségét az előbbi stratégiai fontosságú kérdések 

megoldásának ügyében.  

 

11. Növényorvosok kitüntetése. 

A kamara hagyományai szerint a Növényorvosi Napon kerülnek átadásra a Kiváló 

Növényorvos kitüntetések, amely a 9. Növényorvosi Napon a ünnepélyes keretek között ezúttal is 

megtörtént. A kamara területi szervezeteinek ajánlására az elnökség 2014-ben 5 növényorvost 

tüntetett ki. 2014-ben a Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara Kiváló 

Növényorvosa kitüntetést érdemelte ki, és az azzal járó aranygyűrűt átvehette Cser István (Tolna 

megye), Görög Zoltán (Csongrád megye), Dr. Kövics György (Hajdú-Bihar megye), Antunitcs 

Gábor (Bács-Kiskun megye), Páll Péter (Szabolcs-Szatmár-Bereg megye).  

Elnökségünk felterjesztésére kamaránk 3 tagja, Szerényiné Németh Ágnes (Somogy 

megye), Nagy Istvánné (Hajdú-Bihar megye) és Nagy Elemér (Veszprém megye) miniszteri 

dicsérő oklevelet vehetett át ugyancsak a Növényorvosi Nap keretein belül, amit Dr. Fazekas 

Sándor miniszter képviseletében Dr. Oravecz Márton NÉBIH elnök adott át. 

A kitüntetetteknek ezúton is szívből gratulálunk, további munkájukhoz és életükhöz jó 

egészséget és sok sikert kívánunk! 
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12. Együttműködés a NÉBIH NTAI Növényegészségügyi és Szaporítóanyag-ellenőrzési 

Osztályával karantén károsítók felderítésében. 

 Kamaránk 2014-ben folytatta az együttműködést a NÉBIH-el karantén károsítók 

felderítésének segítésére. 10 megye vett részt a Tuta absoluta, Bemisia tabaci, Liriomyza spp., 

Thrips palmi és a Scaphoideus titanus felderítésben. A szükséges csapdákat a Növényegészségügyi 

Osztály biztosította. E munkának nagyon fontos növényegészségügyi jelentősége van. Különösen 

fontos az amerikai szőlőkabóca folyamatos figyelemmel kísérése, mivel a Flavescence dorée 

fitoplazmát úgy tűnik megállíthatatlanul terjed szőlőben. A betegség a 2013. évi zala megyei 

észlelést követően 2014-ben továbbterjedt, és immár 4 dunántúli megyében azonosították be.  

Ezúton is köszönetet mondunk mindazon kamarai tagjainknak, akik 2014-ben is 

közreműködtek a fentebb említett karantén károsítók felderítésében! 

 

13. Méh monitoring program, együttműködés az Országos Magyar Méhészeti Egyesülettel 

(OMME). 

 Az OMME 2014-ben is folytatta a NÉBIH-el közösen indított szermaradék vizsgálati 

programot. A program során a méhek szempontjából kritikus kultúrákban és időpontokban az 

OMME megyei képviselői és a megyei növényvédelmi felügyelők mintavételeket végeztek az 

ország előre meghatározott, méhmérgezéssel gyakran érintett körzeteiben. A minták vizsgálatát a 

NÉBIH NTAI laboratóriumai végezték. A mintavételekben megfigyelőként részt vettek a Magyar 

Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara megyei képviselői és érintett tagjai is. 

 

14. TSzK-val kapcsolatos feladatok ellátása. 

 A Területi Szaktanácsadási Központtal kapcsolatos feladatainknak 2014-ban is eleget 

tettünk. A TSzK-ban 3 fő kamarai tag szaktanácsadó volt érintett. Az általuk kötött szerződések 

száma:  

 

15. Kapcsolat az FM, egyéb minisztériumok, a Parlament Mezőgazdasági Bizottsága, a 

Növényvédelmi Bizottság, a NÉBIH illetékeseivel, szakértőivel. 

 Kamaránk kiváló kapcsolatokat ápol az FM és a NÉBIH munkatársaival. 2014-ban is jó 

együttműködésben voltunk Szalkai Gáborral az FM Élelmiszerlánc biztonsági Főosztályának 

főosztályvezető helyettesével és Jordán László NÉBIH elnökhelyettes, NTAI igazgatóval. 

  2014. szeptember 16-án részt vettünk az Aquincum Hotelben szervezett nagyszabású 

ünnepségen a 60 éves Magyar Növényvédelmi Szolgálat tiszteletére. A rendezvényen díszvendége 

volt Dr. Martin Ward az EPPO főigazgatója, akinek kamaránk tiszteletbeli tagságot 

adományozott, és az ezzel járó oklevelet és ajándékunkat az ünnepségen átadtam részére. 

 2014. november 6-án a Füldművelésügyi Minisztériumban aláírtam az FM-el kötött 

PTKF/1880/2014. számú stratégiai partnerségi megállapodásunkat, amelyet 2014. november 26-án 

kaptunk meg ünnepélyes keretek között a Földművelésügyi Minisztériumban Dr. Fazekas Sándor 

minisztertől. 

 2014-ben sikerült egy lépést tennünk előre kamaránk minisztériumi támogatásának ügyében. 

A korábbi 5,5 millió forintos minisztériumi támogatásunk az elmúlt évben 9,2 millióra emelkedett, 

amiből az év végi zárolásuk után végül is 8 millió forintot kaptunk.  

2014. február 12-én tárgyalást folytattam Zsigó Róbert államtitkárral az FM-ben. 

Elmodtam neki, hogy a növényvédelem élelmiszer-biztonságban és a magyar mezőgazdaság által 

előállított növényi termékek termésbiztonságában betöltött meghatározó szerepe, ezáltal kiemelten 
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fontos társadalmi súlya nincs összhangban a szakma jelenlegi államigazgatási struktúrában betöltött 

helyével, ami miatt a szükségesnél jóval kevesebb figyelmet és lehetőségeket kap a szakterület. 

Nagyobb figyelemre és ezzel párhuzamosan nagyobb államigazgatási súlyra lenne szüksége. Ehhez 

kívánatos lenne, hogy a jelenleg osztály szintjén működő szakterület magasabb szintre kerülhessen 

Földművelésügyi Minisztériumon belül. Tájékoztattam az államtitkárt a levelező növényorvos 

képzés problémájáról, és kértem segítségét az ügyben.  Ismertettem az államtitkárnak e megyei 

növényvédelmi szakigazgatás aggasztó helyzetét. A Kormányhivatalok Növény- és Talajvédelmi 

Igazgatóságaira várhatóan újabb átszervezés vár, ami tovább szűkíti a hálózat már egyébként is 

nagyon rossz lehetőségeit. A Növény- és Talajvédelmi Igazgatóság Hálózat elsődleges fontosságú 

ellenőrző szerepet tölt be az élelmiszer-biztonságban. Tevékenységi köreik speciálisak, 

munkavégzési körülményeik sajátosak, felelősségi területük egyedi, amelyek nem illeszthetők 

megfelelően a jelenlegi kormányhivatali struktúrába. Egy tovább csökkentett lehetőségű szervezet 

nem tudja ellátni e társadalmi szempontból nagyon fontos feladatát.  Témává kell tenni a Növény- 

és Talajvédelmi Igazgatóság hálózat kormányhivatalokon belüli helyzetét. Szerencsés lenne e 

szervezetet onnan kiemelni, és egy önálló országos szervezetben működtetni az élelmiszer-

biztonság érdekében. Tájékoztattam FM parlagfű stratégiájával összefüggő kamarai 

álláspontunkról. Egyes felmérések azt mutatják, hogy a legtöbb probléma azon mezőgazdasági 

területeken van, elsősorban napraforgó és kukorica kultúrákban, ahol a gazda mögött nincs 

növényvédelmi szakirányító. A parlagfű probléma is rámutat arra, hogy nagyon fontos lenne elérni, 

hogy minden gazdálkodó kötelezően rendelkezzen növényvédelmi szakirányítóval. Kértem az 

államtitkárt a kamarát létrehozó törvényben meghatározott feladataink végzéséhez szükséges 

magasabb összegű állami támogatás biztosításának segítésére. Meghívtam jelen küldött 

közgyűlésünkre, amire más fontos elfoglaltsága miatt nem tudta elfogadni a meghívást. Témává 

tettem megbeszélésünkön a lejárt szavatosságú veszélyes hulladéknak minősülő régi növényvédő 

szerek, növényvédő szer göngyölegek állami költségen történő összegyűjtésének kérdését. 

2015. február 19. – 30 perces telefonos egyeztetést folytattam Dr. Kovács Zoltán 

államtitkárral a megyei NTI-k helyzetéről, átszervezésükről. Az államtitkár hívott. Elmondtam neki 

kamaránk és a szakma aggályaik a növényvédő állomások újbóli átszervezésével kapcsolatban. 

Tájékoztattam, hogy javaslatot kívánunk tenni, hogy a növényvédelmi hatóságot vegyék ki a 

kormányhivatal szervezetéből, és önálló országos élelmiszer-biztonsági szervezetként akár az 

állategészségüggyel közösen működjön. Ez ügyben tárgyaltam az Állatorvosi Kamara elnökével is, 

aki támogatja ezt az elképzelést. Azt mondta, hogy partner ebben. Az államtitkár elmondta,nyitott 

minden megkeresésünkre, de jelen helyzetben a kormányhivatalok átszervezésére kormány döntés 

van, amin változtatni nem lehet.  

2014. február 12-én és 19-én a Külügyminisztérium folytattam tárgyalás Dr. Mikola István 

államtitkárral az ő kezdeményezésükre az USA-EU szabadkereskedelmi egyezményről. A február 

19-én tartott konferencián az államtitkár külön kiemelte a kamaránk által elmondott szakmai 

álláspontot az élelmiszer-biztonság érdekében és az integrált növényvédelem szemléletet, amit 

figyelembe vesznek a Brüsszellel folytatott tárgyalásaiknál. 

2014-ben is részt vettünk az FM újjáalakult Növényvédelmi Bizottságának munkájában. 

Kamaránkat 2 fő: Dr. Tarcali Gábor elnök és Benécsné Dr. Bárdi Gabriella képviseli a bizottságban. 

Rendszeres meghívottjai vagyunk a Parlament Mezőgazdasági-, valamint Fenntartható Fejlődés 

Bizottsági üléseinek. Kiváló a kapcsolatunk Jakab István Parlamenti alelnök úrral, akitől több 

ügyben komoly segítséget kaptunk. Kiváló a kapcsolatunk a Nemzeti Agrárgazdasági Kamarával és 

annak elnökével Győrffy Balázzsal aki szintén több esetben segítette kamaránkat céljaink 

megvalósulásában. 
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16. Együttműködés kialakítása és fenntartása szakmai szervezetekkel, társkamarákkal, 

gazdasági kamarákkal, egyéb szervezetekkel. 

A Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara kiváló szakmai kapcsolatokat 

ápol számos társszervezettel, valamint 2014-ben is aktívan és hasznosan gyüttműködünk a 

Gabonatermesztők Országos Szövetségével, a Növényvédőszer-gyártók és Importőrök Szövetsége 

Egyesülettel, a növényvédő szer gyártó és forgalmazó cégekkel, a Szakmai Kamarák Országos 

Szövetségével, az Országos Magyar Méhészeti Egyesülettel, az Allergia Parlagfű Kerekasztallal, 

valamint további szervezetekkel. Rendszeresen részt veszünk rendezvényeiken, kölcsönösen 

tájékoztatjuk egymást. Az országos együttműködésen túlmenően több megyei szervezetünk helyileg 

szorosan együttműködik a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara megyei szervezeteivel.  

Együttműködünk az egyetemekkel, kutatóintézetekkel, egyéb tudományos szervezetekkel. 

Rendszeresen részt veszünk rendezvényeiken, konferenciáikon. A kamara képviseletében részt 

vettem és előadást tartottam a Tiszántúli Növényvédelmi Fórumon, a Keszthelyi Növényvédelmi 

Fórumon, valamint a Nagyváradi Egyetem Környezetvédelmi Karának konferenciáján.  

 

17. Mezőföldi Agrofórum Kft. 

Kamaránk résztulajdonosa volt a Mezőföldi Agrofórum  KFT-nek. 500 000 Ft-al lépett be a 

kamara elődje a Növényvédő Mérnökök Országos Szövetsége a Mezőföldi Agrofórum Kft.-be, amit 

a kamara tulajdonképpen megörökölt. Később osztalék kifizetés helyett mindenki tulajdonrésze 

meglett duplázva így lett egymillió forint a törzstőkénk.  2013-ban megszűnt az ok amiért a KFT-

ben voltunk. Az Agrofórum folyóirat kiadását eladta a KFT. Több közgyűlésén részt vettünk a 

KFT-nek, amin a többi kisebbségi tulajdonossal közösen arról tárgyaltunk, hogyan léphetnénk ki a 

KFT-ből. A vagyoni névérték 10 szeresét érte, de a tulajdonos csak 2 szeres névértéket akart fizetni. 

Hosszú alkudozás után tudtuk elérni 2014. decemberében, hogy a tulajdonos 3,5-szeres névértéken 

kifizetett minket amit elfogadtunk. Ezután érkezett be a számlánkra az ennek megfelelő 3,5 millió 

forint. Így ezt az ügyet lezártuk. 

 

 

 

Köszönöm megtisztelő figyelmüket! 

 

Budapest, 2015. március 11. 

 

 

 

Dr. Tarcali Gábor 

elnök 

Magyar Növényvédő Mérnöki és Növényorvosi Kamara 
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